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Sēde sasaukta 2023.gada 12.oktobrī plkst.9 

Sēde atklāta 2023.gada 12.oktobrī plkst.9 

 

Sēdi vada komitejas priekšsēdētājs Guntis Kalniņš 

 

Sēdē piedalās 9 komitejas locekļi: 

komitejas priekšsēdētājs Guntis Kalniņš, deputāts Arnolds Jātnieks, deputāte Ināra 

Pētersone, deputāte Līga Rimševica, deputāts Raitis Ābelnieks, deputāte Solveiga Lineja, 

deputāts Vilnis Gailums, deputāts Jānis Siugalis, deputāte Laine Baha 

 

Sēdē piedalās: 

domes priekšsēdētājs Aivars Okmanis, priekšsēdētāja vietnieks Aivars Mačeks, pašvaldības 

izpilddirektora vietnieks Jānis Kalinka, Bauskas novada administrācijas vadītājs Edgars Paičs, 

datorsistēmu un datortīklu administrators Mārtiņš Putāns, Juridiskās nodaļas vadītāja Evita 

Grigorjeva, juriste Agnese Strazdiņa, Administratīvā departamenta vadītāja Līga Kausiniece, 

Administratīvās nodaļas vadītāja Egija Matuzone, sabiedrisko attiecību speciāliste Andra 

Matuļenko, Attīstības un būvniecības departamenta vadītājs Mārtiņš Veibergs, vecākā projektu 

vadītāja Jolanta Kalinka, projektu vadītājas Ilze Munda un Antra Bagone, Bauskas novada 

Sociālā dienesta vadītāja Dina Romanovska, Bauskas novada Sociālā dienesta Rundāles 

struktūrvienības vadītāja Kristīne Brūvele 

 

Sēdi protokolē Administratīvās nodaļas domes sekretāre Ieva Skujeniece. 

 

Komitejas sēdes norisi ieraksta audio formātā. 

 

Sēdes darba kārtība: 

1. Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Grozījumi Bauskas novada domes 

2022.gada 26.maija saistošajos noteikumos Nr.10 "Par sociālajiem pakalpojumiem Bauskas 

novadā"" apstiprināšanu. 

2. Par deleģēšanas līguma noslēgšanu ar biedrību "Cerību spārni". 

3. Par nekustamā īpašuma nodošanu bezatlīdzības lietošanā biedrībai "Cerību spārni". 

4. Par projekta "Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības 

nodrošināšanai Bauskas novadā" īstenošanu. 

5. Par projekta "Ģimeniskai videi pietuvināta aprūpes pakalpojuma izveide pensijas vecuma 

personām Bauskas novadā" īstenošanu. 
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1.p. 

Par Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Grozījumi Bauskas novada domes 

2022.gada 26.maija saistošajos noteikumos Nr.10 "Par sociālajiem pakalpojumiem 

Bauskas novadā"" apstiprināšanu. 

(K.Brūvele, G.Kalniņš, L.Baha, I.Pētersone, A.Okmanis, A.Strazdiņa) 

Ziņo: K.Brūvele. 

 Sagatavoti grozījumi saistošajos noteikumos par sociālajiem pakalpojumiem Bauskas 

novadā, pamatojoties uz  deinstucionalizācijas projekta plānu. Īstenošanas rezultātā novadā 

tika izveidoti vairāki sociālie pakalpojumi, ko turpmāk nepieciešams pašvaldībai 

nodrošināt, noteikumi ir jāpapildina un nepieciešams veikt arī dažādus redakcionālus 

labojumus. Informē par grozījumiem saistošajos noteikumos. 

Noteikumu 2.punktā veikts redakcionāls labojums, 6.punktā izteikts krīzes istabas 

pakalpojums, nepilngadīgas personas noteiktas kā bērni, punkts papildināts ar četriem 

jauniem pakalpojumiem. 

 G.Kalniņš jautā, līdz cik gadu vecumam skaitās bērns. K.Brūvele atbild, ka līdz 18 

gadu vecumam. 

K.Brūvele turpina, ka 7.punkts izteikts jaunā redakcijā, 10.punkts papildināts ar atsaucēm 

uz punktiem par iztikas līdzekļu deklarācijas iesniegšanu pakalpojuma saņemšanai. L.Baha 

iesaka 7.3.2. punktā norādīt pilnu klientu apkalpošanas centru oficiālo nosaukumu – Valsts 

un pašvaldības vienotais klientu apkalpošanas centrs. K.Brūvele turpina, ka visos 

pakalpojumos tiek svītrotas adrešu norādes, jo MK noteikumi paredz vardarbībā cietušajiem 

klientiem saņemot pakalpojumu, adresi nenorādīt, lai varmākai nav iespējas atrast cietušo 

personu. Izmitināšanas pakalpojuma sadaļā veikts grozījums par palīdzības sniegšanu 

personai dzīvokļu jautājuma risināšanā, nosakot tiesības saņemt pakalpojumu konkrētos – 

stihiskas nelaimes vai avārijas – gadījumos, grozījumi veikti arī likumā par dzīvokļu 

jautājumu risināšanu. 30., 33., 35.punkti izteikti jaunā redakcijā, nosakot, ka pakalpojumu 

piešķir ar pašvaldības izpilddirektora rīkojumu, dzīvojamo telpu īres līgumus ar klientu 

slēdz apvienību pārvalžu vadītāji un īres un komunālo pakalpojumu apmaksas nosacījumus 

ietver pašvaldības lēmumā un dzīvojamo telpu īres līgumā, svītrots 34.punkts un tā 

apakšpunkti. Papildināti noteikumu 36., 37.punkts, svītrots 40.punkts un tā apakšpunkti, 

jaunā redakcijā izteikts 41.punkts un papildināts ar 41.1 punktu par pašvaldības finansējumu 

un personu līdzmaksājumu. 

 I.Pētersone jautā par līdzmaksājuma apmēru un kur noteikumos ir noteikts konkrēts 

cipars. K.Brūvele atbild, ka iekļauts punkts par ienākumu minimālās algas apmērā 

nepārsniegšanu, tad šo dienas aprūpes centra pakalpojumu apmaksās pašvaldība, 

līdzmaksājuma apmēru nosaka MK noteikumi Nr.275. I.Pētersone jautā, vai veikts aprēķins 

par pašvaldības finansējuma apjomu nākamā gada budžetā, nodrošinot šo pakalpojumu. 

K.Brūvele atbild, ka paskaidrojuma rakstā ir norādīta informācija. G.Kalniņš papildina, ka 

ir bijušas sarunas, ka pašvaldībai jāatrod finansējums sociālajiem pakalpojumiem citās 

pozīcijās. A.Okmanis izsakās, ka finansējums šo pakalpojumu nodrošināšanai tiks ietverts 

budžetā. I.Pētersone jautā, kad noteikumi stājas spēkā. K.Brūvele atbild, ka uzreiz pēc 

apstiprināšanas VARAM. I.Pētersone turpina, tad būs nepieciešami grozījumi šī gada 

budžetā. G.Kalniņš norāda, ka paskaidrojuma rakstā bija norāde par šī gada budžetā ietverto 

summu. A.Okmanis paskaidro, ka šī gada budžetā lielu daļu nosedz DI projekts un neliela 

trūkstošā daļa ir paredzēta šī gada budžetā.  

K.Brūvele turpina, ka svītrotas adreses 45., 51.punktos, papildināts 50.punkts. 

 G.Kalniņš izsakās par adresēm – tās norādot, klientam ir skaidrs, kur pakalpojums 

saņemams; svītrotās adreses uztvēra tā, ka klientam ir iespēja izvēlēties, kurā novadā šo 

pakalpojumu saņemt. K.Brūvele paskaidro, ka noteikumi ir par pakalpojumiem Bauskas 

novadā noteiktām iedzīvotāju kategorijām. G.Kalniņš izsakās, lai dienas centra 
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pakalpojumam vai aprūpes pakalpojumam neveidojas situācija, kad pakalpojumu var 

nodrošināt, bet klients dzīvo tālu, tuvāk tāda paša veida pakalpojums saņemams citā 

pašvaldībā, lai pakalpojums ir maksimāli aizpildīts. K.Brūvele nepiekrīt, uzsverot, ka 

saistošie noteikumi vairāk ir kā darba instruments pašiem darbiniekiem. G.Kalniņš uzsver, 

ka īsti nē. A.Okmanis paskaidro, ka dienas centra pakalpojums nav obligāts pakalpojums, 

neizriet no DI projekta, - tā ir brīvā laika pavadīšanas iespēja, šāds pakalpojums līdz DI 

projektam darbojās Iecavā; nav plānots, ka šādu pakalpojumu apmaksās citām pašvaldībām; 

piemēram, ja grupas dzīvokļos trūks vietas, obligātie pakalpojumi izvērtētām personām būs 

jāpērk no citas pašvaldības.  

K.Brūvele papildina, ka par adrešu nenorādīšanu pakalpojumos bija diskusijas tieši 

vardarbībā cietušu personu aizstāvībai dēļ, adrese tika norādīta tikai pie Higiēnas centra 

pakalpojuma, ergoterapeita pakalpojums tiek nodrošināts jebkurā novada teritorijā. L.Baha 

norāda, ka dienas centra pakalpojums tiek nodrošināts ne tikai sociālam riskam pakļautajām 

grupām, bet arī senioriem un citām grupām; kā šie iedzīvotāji uzzina par pakalpojumu. 

K.Brūvele norāda, ka noteikumi vairāk vērsti uz sociālā dienesta mērķa grupām, katrs 

pakalpojums tiek balstīts uz MK noteikumiem. I.Pētersone norāda, ka 44.punktā norādīts, 

ka šo pakalpojumu tiesīga saņemt ikviena persona, kura vēlas pilnveidot savas zināšanas, 

prasmes un gūt atbalstu. A.Okmanis norāda, ka dienas centru pakalpojumi tiek reģistrēti, 

adreses nav slēpjamas. K.Brūvele pieņem izvērtēšanai adrešu norādīšanu.  

L.Baha turpina par dienas centru pakalpojumiem – būtu nepieciešams koncentrēties arī uz 

tām iedzīvotāju grupām, kurām nav nepieciešama materiāla palīdzība; dienas centra Iecavā 

mērķauditorija ir arī seniori, ukraiņi, bērni, jaunās māmiņas, tiek veidotas kopienas un 

interešu grupas. K.Brūvele pieņem darbam, bet norāda, ka tiks svītrotas adreses 

Vecumnieku pagastā un Rundāles pagastā, paliek tikai Iecavā, jo tur notiks dienas centra 

aktivitātes, jo tas nav reģistrēts kā pakalpojums. Notiek diskusija par dienas centra 

aktivitāšu traktējumu. I.Pētersone iesaka noteikumos ietvert punktu par aktivitātēm vai 

mainīt nodaļas nosaukumu. A.Mačeks papildina par dienas centra būtību DI projekta 

ietvaros un Iecavas dienas centra darbību, kurā nenotiek iedzīvotāju kategoriju izvērtēšana 

šī pakalpojuma saņemšanai, adrese noteikti atstājama saistošajos noteikumos. K.Brūvele 

atbild, ka punkts tiks juridiski precizēts.  

G.Kalniņš izsakās par reģistrēta pakalpojuma nosacījumiem. K.Brūvele paskaidro, ka 

reģistrētam pakalpojumam nepieciešama darbinieku piesaiste un tas ir finanšu jautājums; 

turpina, ka jaunā redakcijā izteikti 54.,56.punkts, svītrots 69.punkts; 74.punkts izteikts jaunā 

redakcijā un papildināts ar 74.1 punktu. I.Pētersone jautā, kāpēc bērnu vecums mainīts no 18 

gadiem līdz 17 gadu vecumam. K.Brūvele atbild, ka MK noteikumos Nr.313 norādīts šāds 

vecuma formulējums un atbilstoši tam tas iekļauts saistošajos noteikumos – līdz 17 gadu 

vecumam (ieskaitot). A.Okmanis iesaka norādīt “līdz 18 gadu sasniegšanai”.  

K.Brūvele turpina – tiek svītrots 76., 78.2., 86.punkts, jaunā redakcijā izteikts 78.1.punkts 

un 82.punkts. I.Pētersone iesaka visos punktos, kas saistīti ar bērnu vecumu, noteikt vienādu 

formulējumu. A.Strazdiņa piebilst, ka labāk būtu ņemt vērā augstāko juridisko aktu, bet ir 

pieļaujams vienāds formulējums vienādības nodrošināšanai, jo būtību tas nemaina. 

K.Brūvele ņems vērā un turpina, ka noteikumi papildināti ar 79.1 punktu par aprūpes 

pakalpojuma nodrošināšanu nepilngadīgām personām ar invaliditāti likumiskā pārstāvja 

“vienreizēju pasākumu apmeklēšanai un saturīgai brīvā laika pavadīšanai vai 

nodarbinātības, veselības stāvokļa vai izglītības ieguves dēļ”. I.Pētersone jautā par šī 

pakalpojuma praktisko pusi – kā tas tiks noteikts, vai sarunas veidā. K.Brūvele atbild, ka 

tiek iesniegti dokumenti – izziņas no darba vietas vai izglītības iestādes. I.Pētersone turpina 

– kam tiek nodrošināts šis pakalpojums. A.Strazdiņa atbild, ka aprūpes pakalpojumu saņem 

bērns, jo tiek aprūpēts, kamēr vecāks ir pasākumā vai mācās/strādā.  

K.Brūvele turpina par jauniem pakalpojumiem – grupu mājas (dzīvokļa) pakalpojums, atelpas 

brīža pakalpojums, specializētās darbnīcas pakalpojums, sociālās rehabilitācijas pakalpojums 

bērniem. I.Pētersone jautā par izdevumiem grupu mājas (dzīvokļa) pakalpojumā - 100.6 
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punktā nepieciešams norādīt ar ko tiks slēgti līgumi. K.Brūvele piekrīt. G.Kalniņš norāda uz 

numerācijas redakciju. A.Strazdiņa paskaidro, ka numerācija ir atbilstoša normatīvo aktu 

izstrādes noteikumiem, nedrīkst mainīt esošo numerāciju.  

 I.Pētersone norāda uz redakcionālu precizējumu 100.8, 100.11 punktos.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

  

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Laine Baha, Vilnis Gailums, Arnolds 

Jātnieks, Guntis Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, 

Līga Rimševica, Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

precizēt nosaukumu 7.3.2.punktā, izvērtēt adrešu norādīšanu 

noteikumos, precizēt redakcionālu formulējumu “sasniedzot 

18 gadu vecumu”, papildināt 100.6 punktu, precizēt 100.8, 

100.11 punktus,  

 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

Bauskas novada domes saistošo noteikumu "Grozījumi 

Bauskas novada domes 2022.gada 26.maija saistošajos 

noteikumos Nr.10 "Par sociālajiem pakalpojumiem Bauskas 

novadā"" apstiprināšanu" ar labojumiem. 

 

 

2.p. 

Par deleģēšanas līguma noslēgšanu ar biedrību "Cerību spārni". 

(D.Romanovska, G.Kalniņš, L.Baha) 

Ziņo: D.Romanovska. 

 Sagatavots lēmuma projekts par deleģēšanas līguma noslēgšanu ar biedrību "Cerību 

spārni". Pamatojoties uz DI plāna īstenošanu – ieviesta infrastruktūra Slimnīcas ielā 4, 

Rūpniecības ielā 9, Bauskā un Baldones ielā 56, Iecavā. Veikta cenu aptauja un tirgus izpēte 

kā rezultātā biedrība “Cerību spārni” izraudzīta sociālā ārpakalpojuma sniegšanai. Sociālie 

pakalpojumi ir apjomīgi, sociālajam dienestam nav tādas kapacitātes to nodrošināšanai. 

Septembra mēnesī deputāti tika iepazīstināti ar biedrības darbību. Tiks nodrošināti sekojoši 

pakalpojumi - grupu mājas (dzīvokļa) pakalpojums, atelpas brīža pakalpojums Slimnīcas 

ielā 4, Bauskā; dienas aprūpes centra pakalpojums, specializētās darbnīcas pakalpojums, 

atelpas brīža pakalpojums un sociālās rehabilitācijas pakalpojums bērniem Rūpniecības ielā 

9, Bauskā; dienas aprūpes centra pakalpojums, sociālās rehabilitācijas pakalpojums bērniem 

Baldones ielā 56, Iecavā. Līgums tiks slēgts uz 5 gadiem.  

 G.Kalniņš jautā, vai projektam nav noteikts pēcuzraudzības periods. L.Baha paskaidro, 

ka pēcuzraudzības 5 gadu periods sākas tad, kad projektu administrējošā iestāde saņem gala 

maksājumu no Eiropas komisijas.  

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  
9 (Raitis Ābelnieks, Laine Baha, Vilnis Gailums, Arnolds 

Jātnieks, Guntis Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, 
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Līga Rimševica, Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

precizēt adresi Iecavā,  

 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

deleģēšanas līguma noslēgšanu ar biedrību "Cerību spārni"". 

 

 

3.p. 

Par nekustamā īpašuma nodošanu bezatlīdzības lietošanā biedrībai "Cerību spārni". 

(D.Romanovska, S.Lineja) 

Ziņo: D.Romanovska. 

 Pamatojoties uz iepriekšējo lēmuma projektu par pakalpojumu deleģēšanu biedrībai 

"Cerību spārni", šie pakalpojumi nodrošināmi pašvaldības izveidotajā infrastruktūrā 

Slimnīcas ielā 4, Rūpniecības ielā 9, Bauskā un Baldones ielā 56, Iecavā. Lēmuma projekts 

paredz nodot nekustamo īpašumu Slimnīcas ielā 4, Bauskā bezatlīdzības lietošanā biedrībai 

uz 5 gadiem, lai no 1.novembra varētu uzsākt pakalpojumu sniegšanu. Nekustamā īpašuma 

atlikusī bilances vērtība tiks precizēta.  

 S.Lineja iesaka precizēt adresi Iecavas ēkai iepriekšējā lēmuma projektā. 

 Jautājumu nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Laine Baha, Vilnis Gailums, Arnolds 

Jātnieks, Guntis Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, 

Līga Rimševica, Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

nekustamā īpašuma nodošanu bezatlīdzības lietošanā biedrībai 

"Cerību spārni"". 

 

 

4.p. 

Par projekta "Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu vides pieejamības 

nodrošināšanai Bauskas novadā" īstenošanu. 

(A.Bagone, I.Pētersone, A.Jātnieks, G.Kalniņš, L.Baha, D.Romanovska) 

Ziņo: A.Bagone. 

 Sagatavots lēmuma projekts, pamatojoties uz MK noteikumiem Nr.512. Pašvaldība 

saņēmusi uzaicinājumu iesniegt projektu par mērķa grupas personu skaitu, kurām 
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sniedzams atbalsts, kvota ir 7 personu mājokļu uzlabojums. Pasākuma mērķis ir nodrošināt 

atbalstu mājokļu pielāgošanai personām ar invaliditāti, kurām ir kustību traucējumi. Mērķa 

grupas ir pilngadīgas personas līdz 63 gadu vecumam ar I vai II invaliditātes grupu un bērni 

no 15-17 gadu vecumam ar kustību traucējumiem; mājoklis – īrēts vai īpašumā esošs. 

Finansējumu sedz Atveseļošanas fonda finansējums, PVN izmaksas sedz no valsts budžeta 

līdzekļiem. Vienam mājoklim piešķirtās izmaksas nedrīkst pārsniegt 18 299 EUR, 

neieskaitot PVN. Tiks izsludināta pieteikšanās Sociālajā dienestā, pēc tam tiks izveidota 

Vērtēšanas komisija – 2 sociālā dienesta darbinieki, 1 NVO pārstāvis cilvēku ar invaliditāti 

interešu aizstāvības jomā, sertificēts ergoterapeits un būvspeciālists. Pieteikumi tiks vērtēti 

atbilstoši iesniegšanas laikam. Pašvaldībai līdz janvārim jāapzina 7 personu mājokļi, kuri 

jāuzlabo.  

 I.Pētersone norāda par Vērtēšanas komisijas izveidi un nolikuma izstrādi līdz 

15.novembrim. A.Bagone paskaidro, ka vērtēšanas kārtība noteikta MK noteikumos. 

I.Pētersone iesaka pievienot atsauci uz MK noteikumiem. A.Bagone pieņem darbam. 

 A.Jātnieks iesaka atbalstīt visus pieteikumus, kuri tiks saņemti. G.Kalniņš atbild, ka 

atbalsts jau tiek sniegts no pašvaldības budžeta līdzekļiem un jautā, vai par šajā gadā 

veiktajiem darbiem var saņemt Atveseļošanas fonda finansējumu. Diskutē par iesāktajiem 

projektiem, vai atbilst finansējuma saņemšanai. L.Baha papildina, ja šogad iesākta 

projektēšana, to var pieteikt. D.Romanovska piebilst, ka jāskatās izvērtēšanas kritēriji; uz 

pašvaldības finansējumu ir 2 pieteikumi gadā. A.Bagone papildina, ka par šo projektu jau 

bija interese, tika izveidots 6 potenciāli atbalstāmo personu saraksts. G.Kalniņš jautā, vai šīs 

personas ir tās, kurām jau šogad ir piešķirts pašvaldības finansējums.  

 L.Baha precizē, ka visas izmaksas sedz fonds un jautā par projekta pēcuzraudzības 

periodu – kas notiek gadījumā, ja personai pielāgo mājokli un 5 gadu periodā tā maina savu 

dzīvesvietu; kas uzņemas atbildību. A.Bagone nosaka, ka minimālais īres līguma termiņš ir 

5 gadi. L.Baha jautā, ja īpašums ir personas īpašums; iesaka precizēt, lai noteiktu 

iespējamos riskus. A.Bagone pieņem precizēšanai. 

 Jautājumu vairāk nav, notiek balsošana. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  

9 (Raitis Ābelnieks, Laine Baha, Vilnis Gailums, Arnolds 

Jātnieks, Guntis Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, 

Līga Rimševica, Jānis Siugalis) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

lemjošajā daļā pievienot atsauci uz MK noteikumiem par 

vērtēšanas kārtību, precizēt projekta pēcuzraudzības 

nosacījumus,  

 

virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu "Par 

projekta "Atbalsta pasākumi cilvēkiem ar invaliditāti mājokļu 

vides pieejamības nodrošināšanai Bauskas novadā" 

īstenošanu" ar labojumiem. 

 

 

5.p. 

Par projekta "Ģimeniskai videi pietuvināta aprūpes pakalpojuma izveide pensijas vecuma 

personām Bauskas novadā" īstenošanu. 
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(A.Bagone, G.Kalniņš, M.Veinbergs, I.Pētersone, L.Baha) 

Ziņo: A.Bagone. 

 Informē par projektu prezentācijas veidā. Projekts tiks finansēts no Atveseļošanas 

fonda finansējuma. Lēmuma projekts sagatavots, pamatojoties uz MK noteikumiem Nr.475. 

Līdz šī gada 15.novembrim sagatavojams projekta pieteikums. Investīcija paredz 18 līgumu 

noslēgšanu ar pašvaldībām par projekta īstenošanu un jaunu vietu nodrošināšanu 852 

senioriem aprūpes pakalpojuma saņemšanai. Mērķa grupa ir pensijas vecuma personas, 

nodrošinot pāreju no institucionālas ilgtermiņa aprūpes sniegšanas uz kopienā balstītu 

aprūpes modeli. Pakalpojums ietver personāla nodrošināšanu, medikamentu uzraudzību, 

personai saglabājot neatkarību. Projekta 1.kārtā tika izstrādāts tipveida būvprojekts, pēc 

kura visā Latvijā tiks būvētas vienādas ēkas, kas sastāv no diviem korpusiem, viena ēka 

paredzēta 16 personām – 6 individuālas istabas ar sanitāro mezglu 1 vai 2 personām, kopīga 

dzīvojamā telpa ar virtuves zonu, mazgāšanas telpa gulošo klientu apkopšanai, personāla 

darba telpa, kopīgās labierīcības, izeja uz terasi. Projektā atbalstāmās darbības – 

pamatojošās dokumentācijas izstrāde; būvniecība un teritorijas labiekārtošana, 

būvekspertīze, būvuzraudzība, autoruzraudzība; vizuālās identitātes prasību nodrošināšana; 

materiāli tehniskā nodrošinājuma iegāde; vides pieejamības konsultācijas un projekta 

vadība. Investīcijas atbalsts ir vienai, divām vai trīs ēkām attiecīgi ar 16, 32 vai 48 

pakalpojuma vietām; atbalsta veids ir grants, vienas ēkas izveidei paredzēti 1 273 204 EUR 

bez PVN, PVN izmaksas sedz pašvaldība; nosacījums – ēka nedrīkst atrasties vienā adresē 

vai robežoties ar ilgstošas sociālās aprūpes iestādi; ērti sasniedzami pakalpojumi līdz 1 km 

attālumā, ko izmanto visa sabiedrība (transports, ārsts, kultūras iestādes, tirdzniecības vietas 

u.c.). Iespējamās vietas – Saulainē vai Rundālē pie Lejnieku ielas.  

 G.Kalniņš jautā par vienas būves platības izmēriem. M.Veinbergs atbild, ka 74 m x 72 

m, divām ēkām nepieciešams divreiz vairāk platības – ne Bauskā, ne Iecavā nav vietas, kur 

šādas būves ietilpināt, Rundālē ūdens un kanalizācijas tīkli ir pieejamāki, par apkuri būs 

jāizvērtē individuāli risinājumi. G.Kalniņš turpina par izmaksām pašai būvei, tās 

projektēšanai, autoruzraudzībai un būvuzraudzībai, vides iekārtošanai. M.Veinbergs 

paskaidro, ka norādītās izmaksas ir vidējās izmaksas, cik šāda ēka ar labiekārtojumu 

izmaksā, izņemot inženiertīklu izmaksas. G.Kalniņš norāda, ka tā domāja arī par DI 

projekta izmaksām, bet izrādījās krietni dārgāk. M.Veinbergs papildina, ka papildus 

izmaksas veido arī ģeoloģiskā izpēte konkrētā zemesgabalā. A.Bagone parāda provizoriskās 

izmaksas tabulas veidā. 

 I.Pētersone ierosina uz Finanšu komiteju veikt provizorisku aprēķinu par reālajām 

izmaksām. M.Veinbergs izskaidro, ka aprēķins  veicams kā ēkas m2 x 2000 EUR. 

I.Pētersone turpina, ka realizējot šo projektu ar pašvaldības finansējuma daļu, nauda tiks 

atņemta citiem projektiem un jautā – kādā apmērā uzturēšanas izmaksas būs jāmaksā 

senioriem, vai ir 32 seniori, kas to varēs atļauties vai pašvaldībai būs jānodrošina 

līdzfinansējums; veidojot budžetu, pašvaldība rūpējas par cilvēkiem ar īpašām vajadzībām, 

senioriem, kas ir atbalstāmi, bet ir jādomā arī par jaunajām ģimenēm, lai veicinātu attīstību. 

Šobrīd redzams, kā iet ar uzsāktajiem projektiem, vai varam atļauties jaunus projektus; 

attīstībai priekš pilsētas, pagastiem līdzekļu vairs nebūs, iedzīvotāji pārmet par rūpēm tikai 

par sociālo budžetu, jāsabalansē budžets, lai tiktu atbalstīta katra joma, neatbalsta šī 

projekta realizāciju šādos finanšu apstākļos, kad aktuāli projektu sadārdzinājumi; ne visos 

valsts izsludinātajos projektos ir jāpiedalās, lai vēlām pašvaldībai nāktos meklēt finanšu 

līdzekļus savā budžetā. M.Veinbergs piekrīt. G.Kalniņš rezumē par tabulā redzamo – 

izmaksās redzams, ka pašvaldības finansējums sastāda 50%, vienas ēkas būvniecība sastāda 

2,3 milj. EUR bez piesaistes tīkliem, ekspertīzes, autoruzraudzības un būvuzraudzības plus 

vēl 20% jārēķina klāt sadārdzinājums.  

 L.Baha izsakās par projektu – ir publicēta informācija par projektu, kas gandrīz jau ir 

izlemts, iedzīvotāji komentē, lai gan lēmums vēl nav pieņemts; lai lemtu par šādu projektu, 
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būtu nepieciešams Finanšu nodaļas speciālista viedoklis, jo māc bažas, vai to var atļauties; 

šobrīd ir daudz iesāktu apjomīgu būvprojektu, zem riska esoši projekti, kuriem ir 

pēcuzraudzība, piemēram, industriālais parks Lidlauka ielā, vai nebūs kādas finanšu 

korekcijas par rezultatīvo rādītāju sasniegšanu, kas būs jāsedz no pašvaldības budžeta; 

valsts līmenī līdz 2027.gadam jāsasniedz valstī noteiktais atlīdzības līmenis pašvaldības 

darbiniekiem, kas katru gadu palielinās; 3,5 milj. EUR apmērā no pašvaldības budžeta 

jāsedz Vecumnieku vidusskolas pārbūves projekts. 2025.gada šim projektam būs 

nepieciešams pašvaldības finansējums – no kā tiks segts finansējums, vai tam ir līdzekļi, arī 

šīs indikatīvās izmaksas parāda, ka vienas ēkas būvniecības izmaksas ir tik lielas, ka 

lēmuma projektā norādītās izmaksas nesedz divu ēku izmaksas, un zinot iepirkumu procesu, 

cena būs reiz 0,5 koeficientu dārgāka, lai realizētu ļoti dārgu un ekskluzīvu projektu. 

Izsakās, ka vēlētos, lai pašvaldība varētu atļauties paredzēt finanšu līdzekļus visām grupām 

– bērniem, senioriem, sociāli maz aizsargātām grupām, māc bažas par projekta dārdzību, 

kura realizācijai tiek noņemta nauda citām pozīcijām; nobalsojot par projektu, nav zināmas 

uzturēšanas plāna par personālu, ēkas uzturēšanu izmaksas, un vai seniors mūža nogalē ir 

gatavs atvadīties no savām mājām un pārcelties uz citu vietu; balsos pret šo projektu, 

nepieciešams izvērsts finanšu speciālistu skaidrojums. M.Veinbergs uzsver, ka ārzemēs tā ir 

ierasta prakse, bet par Latvijas senioriem piekrīt.  

 G.Kalniņš rezumē par pašvaldības aptuvenajām PVN daļas izmaksām ap 403 000 

EUR, ja šo summu varētu realizēt, piemēram, Stelpes pamatskolā, izbūvējot liftu, vides 

pielāgošanai u.c., kur infrastruktūra jau ir sakārtota un vēl ir objekti, ko labiekārtot. Nav arī 

teikts, ka šīs divas ēkas tiks pašvaldībai piešķirtas, aicina balsot par lēmuma projektu. 

 

Par lēmumu balso: "par"  -  nav 

"pret" -  

9 (Raitis Ābelnieks, Laine Baha, Vilnis Gailums, Arnolds 

Jātnieks, Guntis Kalniņš, Solveiga Lineja, Ināra Pētersone, 

Līga Rimševica, Jānis Siugalis) 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  nav 

Nolemj: 

noraidīt darba kārtības jautājumu "Par projekta "Ģimeniskai 

videi pietuvināta aprūpes pakalpojuma izveide pensijas 

vecuma personām Bauskas novadā" īstenošanu". 

 

 

Sēdi beidz 2023.gada 12.oktobrī plkst.10:45. 

 

 

Komitejas priekšsēdētājs    Guntis Kalniņš 

 

 

     

Sēdes protokolētāja     Ieva Skujeniece 


